

社長序

本刊於民國 94 年 12 月創刊，原僅彙集本校政治教官之研究成果，納入國軍深造教育補充教材。自 108 年起，楊安中將(時任本校政戰主任)為達成「建構軍文交流平台」、「整合國防研究能量」、「強化學術交流」等校務發展目標，特別成立編輯委員會，並偕同周漳明上校(時任本校軍事共同教學中心主任)擔任正、副社長職務，綜理全般復刊事務，以帶動研究風氣。

續經第二任社長文天佑少將帶領編輯團隊建構官方網站，為永續經營打下厚實的基礎。而本人自今年 6 月起接任社長職務以來，誠惶誠恐，深感責任重大，時常思索如何與時俱進，精益求精，再造新猷。在此，本人特別感謝歷屆正、副社長的辛勤擘劃，安慶安上校的襄助，朱美珍、陳偉華、汪毓璋、唐志偉及郭世清等五位編輯老師的建言，以及主編徐名敬中校在編務工作上的付出。

本刊係我國唯一以「軍事社會科學」為名之學術刊物，肩負著啟迪國軍戰略思想、創新政治作戰思維、引領軍事教育發展、及促進軍文學術交流之重要使命。而近年來，中共混合攻勢不斷，敵情威脅日益嚴峻，值此同時，更扮演著讓國人瞭解國防事務的重要橋樑，愈加顯示辦刊之重要性。

未來，我們將持續朝著「擴大學術影響力」、「加速知識傳播效益」等目標邁進，以展現本校成為國內軍事社會科學領域之領導地位的決心；最後，本人由衷期盼各位先進、專家、學者繼續給予支持與鼓勵。

國防大學政戰主任
陸軍少將

武立文

謹識

Director's Preface

This journal was first published in December 2005. Originally, it was a collection of researches of the political instructors as supplementary materials for the military's advanced education. In 2019, Lieutenant General Yang An (then NDU's director of political warfare) chaired an editorial committee to achieve the school's development goals such as "building a platform for military and cultural exchanges," "integrating national defense research capabilities," and "strengthening academic exchanges." Colonel Zhou Zhangming (then the director of the Military Common Curriculum Center of the school) served as the vice director, managing comprehensive affairs in order to promote research atmosphere.

The succeeding director of the journal Major General Wen Tienyu led the editorial team to construct the official website, laying a solid foundation for sustainable operation. Since I assumed office as the director in June this year, I have been shouldered responsibility and constantly thinking about how to keep up with the times, strive for perfection, and make new plans. Here, I am particularly grateful for the endeavor the past directors and vice directors, assistance of Colonel An Chinan, and recommendations of editors Ju Meijen, Chen Weihua, Wang Yuhwoei, Tang Chihwei, and Kuo Shihching, as well as devotion of editor-in-chief Lieutenant Colonel Hsu Mingching.

This journal is the nation's only academic one under the name of "Military Social Science", responsible for enlightening military strategic thinking, innovating political warfare concept, leading the development of military education, and promoting civil-military academic exchanges. Nowadays, the CCP's continued hybrid offense and threats have made this journal more important in helping people understand defense affairs.

In the future, we will continue to move towards the goals such as "expanding academic influence" and "accelerating the effectiveness of knowledge" to demonstrate our determination to lead in military and social sciences within the nation. Finally, I sincerely look forward to support and encouragement of experts, scholars, and all readers.

Wu Liwen

Major General, Director of Political Warfare,
National Defense University